
Hry podporující logickémyšlení a kreativitu představí letní Svět hlavolamů a logických
her ve zlínskémBaťově institutu.Návštěvníci si budoumoci vyluštit hlavolamy, rébusy
a nebude chybětRubikova kostka, která letos slaví 50 let od svého vzniku. Pro nejmenší
děti budou k dispozici smyslové hračky. Otevřeno je denně až do 30. srpna.
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Turisti jsou z nové
změny velmi
zmatení.

Včera ráno se v Praze na
sedm týdnů uzavřela Brána
gigantů, která odděluje areál
Pražského hradu od Hrad-
čanského náměstí. Důvodem
je výměna bezpečnostních
sloupků. Slavnostní střídání
stráží dočasně nahradí vy-
stoupení Hudby Hradní strá-
že na třetím hradním nádvo-
ří. Znovuotevření brány Hrad
naplánoval na poslední srp-
nový týden.
„Bezpečnostní sloupky

u Brány gigantů jsou na hrani-
ci životnosti, a je třeba je vy-
měnit. Bránu sloužící pro vý-
chod z Pražského hradu tak
bude nutné uzavřít,“ uvedl
Pražský hrad. Délka rekon-
strukce je dána zejména ne-
zbytným archeologickým vý-
zkumemmísta.

Přerušení střídání stráží
Návštěvníci mohou z Hradu
odejít na Hradčanské náměs-
tí nově přes jižní boční bránu
na prvním nádvoří, tedy stej-
ným směrem, jakým nyní
vcházejí.
Na prvním hradním nádvo-

ří se v té době nebude konat
slavnostní střídání stráží. Mís-
to toho denně vždy od 12 do
12.15 hodin vystoupí přísluš-
níci Hudby Hradní stráže.
„Hradní stráž rovněž dočas-

ně nebude vykonávat službu
na čestných stanovištích
před Bránou gigantů,“ upo-
zornil Hrad.

Zmizely i budky
Změna se poprvé odehrála
včera. Když se ve 12 hodin ro-
zezněly na třetím nádvoří
bubny Hudby Hradní stráže,
jen pár turistů tušilo, oč se
jedná. Kapelu obklopil hlou-
ček lidí a začal si hudebníky
nahrávat, někteří turisté zača-
li i tancovat. Jiní návštěvníci

Hradumezitím stáli před bra-
nami a očekávali výměnu
stráží. „Čekali tady, ale žádná
výměna se nekonala, poslali
jsme je na nádvoří,“ sdělila
iDNES ostraha Hradu. Že je
většina turistů první den změ-
ny zmatených, potvrdila i in-
formační služba. „Překvapilo
nás to, nevěděli jsme o tom,

ale líbí se nám to,“ sdělil muž
ze Španělska, který přijel do
Prahy s rodinou.
V mezičase hudebního vy-

stoupení dělníci odvezli bud-
ky stráže, místo je připrave-
no na opravu. Brána gigantů
je hlavním vstupem na Praž-
ský hrad s monogramem Ma-
rie Terezie a Josefa II. iDNES.cz

Promyšlený byznys
Policisté stíhají dva muže z Krupky
na Teplicku kvůli sbírání škeblí.
Bezdomovci jich z rybníka vylovili
celkem 115 a chtěli je prodat do
vietnamské restaurace. Přišlo se
na ně, když se jeden z nich cestou
z místa činu pochlubil kolemjdou-
cí ženě taškou plnou škeblí. Paní
pak zavolala strážníky. Měla totiž
podezření, že jde o chráněný druh.
Zajištěné škeble putovaly do rukou
člena rybářské stráže, který se po-
staral o jejich záchranu. Šlo totiž
o silně ohrožený druh.

Odemkl si byt a šel
Dítě oblečené pouze ve spodním
prádle a bačkůrkách potkala v ne-
děli ráno seniorka při cestě do ob-
chodu v Českých Budějovicích. Se
čtyřletým chlapcem se nedokázala
domluvit, proto pomáhali strážní-
ci i zdravotníci. Chlapec měl totiž
vadu řeči. Policejní hlídka začala
pátrat po jeho rodičích. Za chvíli se
na tísňovou linku přihlásila matka
ztraceného. Ten si zřejmě bez její-
ho vědomí odemkl byt a vydal se
ven. Seniorka se chlapce ujala krát-
ce poté, co opustil dům. iDNES.cz

Do současné podoby první hradní nádvoří upravil architekt Jože
Plečnik po roce 1920. MAFRA

VČeskumeziročněmírně stoupla kva-
lita vzdělávání a výzkumu, vyplývá to
z aktuální analýzy Indexu prosperity
a finančního zdraví. Úroveň kvality
českého vzdělávání a výzkumu se me-
ziročně zlepšila o jednu příčku, a to
na 14. pozici v rámci evropské sedma-
dvacítky. Z dlouhodobého hlediska se
nicméně drží na podobné úrovni, na-
příklad v roce 2022 byla 13. nejlepší.
Nejlepším výsledkem se mohou po-

chlubit zejména severské země. Od
roku 2022 si Švédsko drží pomyslnou
vítěznou první příčku a Finsko dru-
hou. Letos k nim přibylo ještě Dánsko
na třetí pozici. Naopak nižší kvalita
vzdělávání a výzkumu trápí zejména
východní a jižní Evropu s výjimkou Es-
tonska a Španělska. Nejhorších hod-

not dosahují Rumunsko, Bulharsko
a Řecko. Zatímco tak české školství re-
produkuje nerovnosti ve společnosti,
například tomu finskému se daří pod-
porovat talentované děti nehledě na
sociální status jejich rodičů. „Finské
školství funguje jako sociální výtah
a vyrovnává nerovnosti ve společnos-
ti. Finové si uvědomují, že někdy se dě-
tem nedaří nikoliv v důsledku poruch
učení, ale kvůli sociálním, citovým
nebo zdravotním obtížím. Znevýhod-
něným dětem se proto věnuje mimo-
řádná péče tak, aby dokázaly držet
krok s ostatními dětmi a nemusely se
na ně klást nižší nároky. Učitelé pracu-
jí s jedinečností každého žáka,“ říká
Klára Rundová, projektová manažer-
ka Nadace České spořitelny. MET

KRÁTCE

inzerce

Hrad kvůli opravám
uzavřel Bránu gigantů

Kvalita vzdělávání
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K velkým propagáto-
rům specifického
brněnského „nářečí“
patřil silák Franta
Kocourek. Dokonale
ho zvládá i herec
Bolek Polívka.

Celosvětově je vládnoucím ja-
zykem angličtina. Nejvíc lidí
hovoří čínsky a různými in-
dickými jazyky a nářečími.
V Evropě se nejčastěji domlu-
víme ještě německy, fran-
couzsky, španělsky a done-
dávna rusky. Jsou ale místa,
kde se hovoří specificky, kdy
je mluva omezená na kraj
anebo dokonce jen na město.

Chcemepro další generace
To je případ brněnského han-
tecu. Hrozí mu však pomalé
vymírání, asi jako staro-
slověnštině nebo latině. Pro-
pagátoři brněnského hante-
cu jej proto chtějí navrhnout
k zapsání do světového
nehmotného dědictví UNES-
CO. Autor knih o něm a pro-
pagátor Jan Hlaváček bude
spolu s jazykovými odborní-
ky v září usilovat o registraci
brněnské specifické mluvy
po bok loutkářství, sokolnic-
tví nebo ruční výroby skla.
„Zápis v UNESCO by pro han-
tec znamenal, že se o něm
bude učit a dozví se o něm
i mladší generace nejen

v Brně, a tak nezanikne,“ vy-
světluje Hlaváček.
Zapsat hantec na prestižní

seznam UNESCO není jedno-
duché. Návrh musí projít ně-
kolika koly a proces trvá přes
tři roky. I přesto se Hlaváček
snaží být pozitivní. „Všemusí-
me odborně, smysluplně
a krátce sepsat a v září zaslat
do prvního, krajského kola.
Pokud uspějeme, druhý rok
se posuneme do celorepubli-
kového kola, i to by pro nás
byl úspěch. A za tři roky by
nás čekalo v UNESCO celosvě-
tové kolo,“ popsal Hlaváček
cestu k úspěšnému zápisu.

Kosmopolitní Brno nyní
„vlastnímu“ jazyku nepřeje
Brněnský hantec má podle
Hlaváčka proti ostatním

nehmotným památkám vel-
kou výhodu. Jedním z kritérií
pro zápis je výběr nositele,
kterých má hantec spousty.
„Oficiálně je napsáno kolem
třiceti knih, vydáno několik
cédéček, spousta článků
a existuje i nespočet bakalář-
ských prací, a to i v němči-
ně,“ řekl Hlaváček. K hantecu
se podle propagátora hlásí
kromě Brňanů i lidé z celé re-
publiky a také ze Slovenska.
Díky registraci brněnské-

ho sociolektu, tedy dialektu,
který dříve v Brně používaly
nižší sociální vrstvy, by se
hantec podle Hlaváčka zacho-
val a vyhnul zániku, který
mu aktuálně hrozí. „Tím, že
se v současnosti Brno stává
kosmopolitním, se hantec vy-
trácí. Snažíme se o zapsání

do UNESCO hlavně kvůlimla-
dým lidem. Mezi mladými je
to špatné, většina používá
místo němčiny angličtinu,
jsme jí válcovaní. Je to naše
rodinné, brněnské stříbro,
které je důležité si opečová-
vat,“ popsal Hlaváček.

Je to jako cockney v Londýně
Brněnský hantec se svojí
slovní skladbou nejvíce podo-
bá například londýnskému
cockney, hantec se ale liší po-
češťováním slov z jiných jazy-
ků, jako je němčina, fran-
couzština, romština nebo ji-
diš. V Brně se objevil již
v 50. letech 19. století a podle
Hlaváčka pochází z vídeňské-
ho podsvětí. Aktivně se han-
tec používal v 19. století a na
začátku 20. století a také za
dob socialismu, kdy ho brněn-
ští umělci využívali k sebevy-
jádření a vyhnutí se cenzuře.
Hlaváček semomentálně kaž-
dýměsíc schází s několika de-
sítkami nadšenců a o hante-
cu debatují. ČTK

Boj o českou
regioznačku
O získání ocenění Regio-
nální potravina se letos
ucházelo 470 výrobců
s více než 1850 produk-
ty, což je dvojnásobek
ve srovnání s prvním
ročníkem soutěže, který
se uskutečnil v roce
2010. Nejvíce zájemců
o udělení titulu bylo
z Ústeckého a Středočes-
kého kraje, více než pěti-
na přihlášených výrob-
ků spadala do kategorie
alkoholických a nealko-
holických nápojů. Drži-
teli značky jsou převáž-
ně mikropodniky do de-
seti zaměstnanců, tvoří
67 procent. Čtvrtina oce-
něných produktů pochá-
zí od malých podniků
do 50 zaměstnanců.

Konec
bradavek
na e-shopu
Americké on-line tržiště
Etsy, kde mohou prodej-
ci z celého světa prodá-
vat své rukodělné výrob-
ky, výtvarné a kreativní
potřeby i další zboží, za-
káže prodej sexuálních
hraček a dalšího erotic-
kého zboží. Od 29. čer-
vence budou zakázány
také předměty, které od-
halují intimní části těla,
jako jsou ženské bradav-
ky či žlábek mezi hýždě-
mi. Rozhodnutí ale vyvo-
lalo podle BBC News ne-
voli prodejců. ČTK

7
Asi tolik tisíc jazyků je v sou-
časnosti ve světě. Odborníci
odhadují že polovina v tom-
to století zanikne. PH

Jan Hlaváček usiluje o zápis
hantecu na seznam UNESCO.

S hantecem je spojený brněnský
silák Kocourek. 2x MAFRA

KRÁTCEHantec vymírá. Možná ho
zachrání zápis v UNESCO

VYMÍRAJÍCÍ

inzerce
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Poslední sklenička,
dnes už popáté. Kaž-
dej se někdy napije,
ne? Film Zápisník
alkoholičky režiséra
Dana Svátka se bude
od čtvrtka v kinech
zabývat tématem
pití a závislosti
na alkoholu.

S alkoholem má v Česku po-
dle odborníků a jejich statis-
tik problém zhruba milion
lidí. Propadnout závislosti při-
tom není tak těžké. O to těžší
pak ovšem je problém si při-
pustit a dostat se z něj ven.
Není proto divu, že jde
o atraktivní filmové téma,
které může při správném re-
žisérském uchopení přitáh-
nout do kinosálů davy divá-
ků. Své o tom ví režisér Dan
Svátek, který svůj nový sní-
mek Zápisník alkoholičky
dle slov distribuční společnos-
ti pojímá jako upřímnou fil-
movou zpověď abstinující al-
koholičky.Má tak činit nemo-
ralizujícím pohledem na to,
jak pijí ženy. Pomáhá mu
v tom stejnojmenná předlo-
ha Michaely Duffkové, která
jejím prostřednictvím relativ-
ně nedávno našla odvahu
o závislosti veřejně mluvit.

Smutné ženy, ale i muži
Stejně jako v Úsměvech smut-
nýchmužů, které režisér Svá-
tek uvedl do kin před šesti
lety, vychází snímek ze sku-
tečného příběhu zmiňované
blogerky. Zachycuje nejen
pád na společenské dno, ale

také momenty, kterým se po-
dle tvůrčího týmu snímku ne-
jde nezasmát. Tragikomedie
z roku 2018 s Davidem Švehlí-
kem a Jaroslavem Duškem
v hlavních rolích na to šla
z mužského pohledu. Vznik-
la podle autobiografického
bestselleru Josefa Formánka.
Nyní se Svátek a jeho tým po-
dívali na problematiku závis-
losti ženskou optikou. Duff-
ková svou autentickou zpo-
věď nejprve sdílela na svém
blogu Zápisník alkoholičky,
aby za svou autentickou zpo-
věď následně získala cenu
Magnesia Litera. Následovala
úspěšná kniha a už tento čtvr-
tek přichází do kin stejno-
jmenný film. V roli hlavní hr-
dinky (byť jako hrdinka
mnohdy nepůsobí) se předsta-
vuje Tereza Ramba. Dále hra-
jí Miloslav König, Martin Fin-
ger, MiroslavHanuš, Jan Plou-
har, Oskar Hes nebo Barbara
Lukešová.

Až na dno
A o čem tedy nový snímek
pojednává? Mladá, krásná

a úspěšná žena se vdá, stane
se maminkou a plánuje si bu-
doucnost. Vlastně jí nic ne-
chybí, občas si dá jednu skle-
ničku, někdy i dvě. A pak už
opravdu poslední. Až se na-
jednou ocitá úplně na dně.
Jak těžké je si problém s pi-
tím přiznat? Proč není pře-
kážkou závislosti ani malé
dítě? Kde vzít sílu se léčit a co
následuje poté? Hlavní hrdin-
ka se rozhodla nevzdat, na-
stoupit léčbu a bojovat se
svým démonem i o svou
rodinu.

Kvůli roli se ostříhala
Podobný příběh zažívá v sou-
časnosti překvapivě mnoho
žen, většinou v tajnosti. Au-
torka blogu a knižní předlo-
hy Michaela Duffková našla
odvahu o své závislosti veřej-
ně mluvit.
„Pro mě je ten film ještě

něco jiného než pro diváka.
Když ho vidím, vracímě to do
všech těch událostí. Je to těž-
ké, ale ve chvíli, kdy mě to
jako člověka, o kterém to je,
do těch situací vrací, je to uka-

zatelem toho, jak moc dobře
je to natočené a autenticky
zahrané. Terka podala tak
uvěřitelný výkon, že i moje
rodina mě v ní viděla,“ říká
k filmu Duffková, kterou
ztvárnila Tereza Ramba.
Ta roli obětovala víc než

kdy předtím, dokonce i vlasy,
aby spolu se svou postavou
prošla dramatickou promě-
nou. „Vůbec se mi nechtělo,
ale cítila jsem, že je to potře-
ba. Dan je úžasný režisér. Ne-
tlačí na vás, ale v podstatě
vždycky dostane, co chce. Já
byla šťastná, že mi vlasy ko-
nečně dorostly, ale zároveň
je pro mě práce důležitější
než paráda, to je asi jasný,“
dodává Ramba.
Snímek jde oficiálně do

kin pozítří. Už teď si lze
ovšem díky premiéře na kar-
lovarském filmovém festiva-
lu přečíst první divácké ohla-
sy. Většina diváků prozatím
označuje film za mírně nad-
průměrný. Na portálu Čes-
ko-Slovenské filmové databá-
ze si drží něcomálo přes šede-
sát procent. FILIP JAROŠEVSKÝ

BlogMichaely Duffkové
Zápisník alkoholičky
vzbudil v roce 2019 vel-
ký ohlas. Jak vypadalo
následujících pět let živo-
ta mladé alkoholičky, od-
hodlané se závislostí bo-
jovat? To se můžete do-
číst v nové knize s ná-
zvem Zápisník nealkoho-
ličky. Pět let na suchu.

• Křest nové knihy
Michaely Duffkové se
uskuteční 25. července
v kavárně Kafe a hrnky
na Malé Straně. JAR

Ramba se kvůli roli vlastnoručně
ostříhala. 3x BONTONFILM

Film tematicky navazuje na Úsměvy smutných mužů. Tehdy šlo
o problém hlavně mužů, během pandemie se však počty srovnaly.

PĚT LET NA SUCHU

Překážkou závislosti není
pro Rambu ani malé dítě

inzerce
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PÁTEKČTVRTEKZÍTRA

Před mnoha lety jsem pracoval v reklamní agentuře jako
textař. Brzy vzala za své moje prvotní představa, že reklamní
textař několik dní přemýšlí a pak přinese úžasně vtipný
slogan reklamní kampaně a všichni mu budou poklepávat
po rameni. Ve skutečnosti textař často edituje cizí texty
o nějakém výrobku nebo – píše návod na grilování. Přesně to
jsem totiž dostal zadáno já. Napsat text knížečky (!) o grilová-
ní, která bude zdarma k dřevěnému uhlí. Mělo to jeden
problém. V životě jsem negriloval.

Samozřejmě jsem se s tím nějak
popasoval, jen jsem si uvědomil,
jaké množství návodů asi vzni-
ká tímto způsobem. Ony podle
toho také vypadají.
Myslím na to teď na začátku
léta, kdy to v obchodech jako
každé léto vypadá, že co Čech,
to grilovací maniak. Sektor
běžných uzenin a mléčných
výrobků se v chladicích boxech

scvrkává, aby uvolnil místo marinovaným žebírkům, hermelí-
nu na gril, speciálním špekáčkům na gril, beraním rohům
v nálevu a samozřejměmarinádám všeho druhu.
Teď je v módě psát různé petice. Neměli bychom se my,
negrilující spotřebitelé, vzbouřit a požadovat návrat
nemarinovaných polotovarů? Už ve jménu grilujících mužů,
kteří si domů přinesou balíčky s výsměšným nápisem
Grill & Fun, aby nakonec skončili přikovaní k rozpálenému
grilu v rohu zahrady, zatímco zbytek
letní párty se krásně baví u bazénu
a popíjí.

DNES

Sektor
běžných

uzenin se
v chladicích
boxech
scvrkává.
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PRŮVODCE PŘÍTOMNOSTÍ

20.10 Jak dostat tatínka
do polepšovny
Komedie (ČR, 1978). Ever-
green, který nikdy neomrzí!
Hrají: T. Holý, J. Preissová,
F. Němec, J. Karlík

21.40 Život herce:
František Němec
Dokument J. Stracha

22.34 Výsledky losování Šťast-
ných 10 a Euromiliony

22.35 Za oponou s Jiřinou

23.35 Případy detektiva
Murdocha XVI
Krimiseriál (VB/Kan., 2022)

20.00 HraběMonte Christo (2/2)
Dobrodružné drama (Fr./It.,
1954). Čest, zrada a pomsta.
Hrají: J. Marais, L. Amandová,
D. Ivernel. Režie R. Vernay

21.35 Grand restaurant
pana Septima
Komedie (Fr., 1966). Když jíst,
tak u Septima! Hrají: L. de
Funès, B. Blier, M.-R. Rodrigue-
zová, N. Roquevert

23.00 Kruk (5/6)
Seriál (Pol., 2018)

23.55 Paparazzi, lovci senzací

00.50 Láska a sex v Japonsku

20.20 Odznak Vysočina II (2)
Krmítko. Krimiseriál (ČR, 2023).
V hájence uprostřed lesa se
stala brutální vražda. Hrají:
M. Hilmerová, M. Hofmann,
S. Zmrzlá, P. Děrgel

21.40 Dáma a Král II (7)
Křidýlko, stehýnkonebo vražda.
Detektivní seriál (ČR, 2018). Hrají:
T. Hofová, J. Cina,M.Dalecký

22.55 Kriminálka LasVegasV (20)
Krimiseriál (USA, 2004)

23.50 KriminálkaMiami IX (11)
Krimiseriál (USA, 2010)

00.45 KriminálkaMiami IX (12)

20.15 Štěstí je krásná věc
Komedie (ČR, 2020). Jana
s Čendou jsou nezaměstnaní
a mají spoustu dluhů...
Hrají: P. Hřebíčková, K. Zima,
J. Dolanský, M. Taclík.
Režie J. Diarmaid Novák

22.25 7 pádů Honzy Dědka
Populární talk show v nové
sezoně ze Švandova divadla

23.30 Ano, šéfe!
Svůj byznys rozjel Adolf Ha-
nousek na místě, o které nikdo
nestál...

00.40 Policie v akci
Čtyři případy, čtyři osudy

06.00 Ranní fresh

09.00 Óčko hity

14.00 1Charted

15.00 Radio Top 30

17.00 Óčko hity

21.00 Hot hity
Žhavé klipy

22.00 Naked Attraction Poland
Polská verze nahé seznamky

22.30 Virtuální svět TV

0.00 Óčko flirt

ČT1 ČT2 NOVA ÓČKOPRIMA
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Výškařskou legendu Stefku
Kostadinovovou nepřekvapi-
lo, že v neděli v Paříži přišla
o světový rekord. Ten nyní
činí 210 centimetrů. O ukra-
jinské nástupkyni Jaroslavě

Mahučichové byla přesvědče-
ná, že je na překonání jejího
maxima z roku 1987 připrave-
ná. Dlouholetá šéfka Bulhar-
ského olympijského výboru
nicméně v prohlášení pro do-

mácí média řekla, že s úto-
kem na historický zápis počí-
tala spíše až na pařížské olym-
piádě. Mahučichová rekord
překonala dva měsíce před
23. narozeninami. ČTK

Práce - nabídka
• Česká stavební společnost
FIRESTA-Fišer, rekonstrukce,
stavby hledá zaměstnance na
PPÚ na pozice: stavbyvedoucí
/ stavební mistr pro oblast Če-
chy. Stanete se součástí odbor-
ného týmu, který realizuje
krásné a náročné zakázky v ob-
lasti dopravního stavitelství.
Budete řídit svěřené stavby,
vlastní zaměstnance, koordi-
novat subdodavatelské firmy,
kontrolovat dodávky materiá-
lů i práci. Požadujeme: VŠ/SŠ
stavebního směru, řidičský
průkaz sk. B, organizační
schopnosti, znalost práce na
PC, ochota pracovat po celém
území Čech, dobrý zdravotní
stav, výborná znalost českého
jazyka slovem i písmem. Nabí-
zíme: Příjemný pracovní kolek-
tiv, zázemí české stabilní spo-
lečnosti, odpovídající mzdové
podmínky, prémiový systém,
služební automobil, mobilní
telefon, stravné, týden vánoč-
ní dovolené navíc, příspěvek
na penzijní pojištění, další za-
městnanecké benefity.
Info: 702201005,
smidova@firesta.cz284711

• Česká stavební společnost
FIRESTA-Fišer, rekonstrukce,
stavby hledá zaměstnance na
PPÚ na pozice: zedník, tesař,
železář, zámečník, svářeč pro
oblast Čechy. Požadujeme:
ukončené střední vzdělání,
praxe v oboru výhodou, ocho-
ta pracovat na stavbách po
celé ČR, dobrý zdravotní stav.
Nabízíme: odpovídající plato-
vé podmínky a zázemí velké
stabilní firmy, prémie, příplat-
ky, stravné, cestovné, příspě-
vek na penz. připojištění, do-
pravu služebními vozidly, uby-
tování na stavbách, 5 týdnů do-
volené a další benefity, mož-
nost odborného růstu, příjem-
né pracovní prostředí.
Info: 702201005,
smidova@firesta.cz284707

Auto-moto - poptávka
• Sbírám auta, motorky, trak-
tory, voj. techniku, díly, vraky,
technické průkazy, typové
osvědčení, vybavení dílen a ga-
ráží, vše do r. 1990.
T. 734843403283498

Kancelář řádkové inzerce: Václavské
náměstí 1, Palác Koruna, Praha 1 Kostadinovová to čekala

Nekvalifikoval se
žádný kolektivní
sport, stejně jako
před osmi lety v Riu
de Janeiro.

Nominaci na olympijské hry
v Paříži si vybojovalo 113 čes-
kých sportovců. Výprava
schválená plénem Českého
olympijského výboru (ČOV)
měla původně 111 členů, ale
očekávalo se doplnění. Na
Hry se nakonec dostali také
dálkař Petr Meindlschmid
a národní rekordman v běhu
na 3000 metrů překážek To-
máš Habarta.
Oba finalisté nedávného

mistrovství Evropy v Římě se
posunuli na postupové pozi-
ce v žebříčku po odhlášení ně-
kterých atletů umístěných
před nimi. Jejich zařazení do
atletické výpravy už v minu-
lém týdnu oznámil český

svaz. „Aktuálně je na sezna-
mu 113 jmen sportovců, z če-
hož je tedy jeden náhradník
týmu kordistů. Vlastně 112
plus jedna, což jsme si tak
úplně nemysleli, že když tam
nebudeme mít týmové spor-
ty, tak že se dostaneme na
tato čísla. Je to i díky tomu, že
hodně atletů prošlo rankin-
gem a dostali se v poslední
možné fázi do toho počtu
třiceti,“ řekl sportovní ředi-
tel ČOV a šéf mise Martin
Doktor.
Včera se nominace uzavře-

la a v noci na dnešek zazna-
menala. „Od teďka už se veš-
keré výměny z důvodu něja-
kých, nedej bože zdravot-
ních, komplikací musí řešit
procesem, kdy s tímmusí sou-
hlasit čtyři instituce. Kromě
nás také Mezinárodní olym-
pijský výbor, organizační vý-
bor a mezinárodní federace,“
dodal Doktor ke včerejšímu
finálnímu odeslání jmenovi-
té nominace.

Žádný kolektivní sport se
nekvalifikoval stejně jako
před osmi lety v Riu de Janei-
ro, kde byla výprava se 105
členy nejmenší v historii sa-
mostatného Česka. Rekord
naopak drží Athény, kam
v roce 2004 odjelo 142 repre-
zentantů.
Pod pěti kruhy bude starto-

vat třicet českých atletů. Jede-
náct zástupců má kanoistika,
sportovní střelba devět, tenis
osm, cyklistika sedm, veslová-
ní šest, plavecké sporty
a šerm pět, badminton, mo-
derní pětiboj a plážový volej-
bal čtyři a jachting s judem
tři. Po dvou sportovcích bude
reprezentovat v golfu, jezdec-
tví, lukostřelbě a taekwondu.
Po jednom zastoupení mají
sportovní gymnastika, spor-
tovní lezení, stolní tenis, tri-
atlon, vzpírání a zápas.
Soutěže střelců se neusku-

teční v Paříži, ale v téměř 300
kilometrů vzdáleném Cha-
teauroux. Daleko od centra

Her bude závodit také trojice
jachtařek, olympijská regata
se uskuteční v Marseille.
Olympijské hry v Paříži se
skuteční od 26. července do
11. srpna. ČTK

Siniaková je ve čtvrtfinále
Tenistka Kateřina Siniaková (na snímku) postoupila ve
Wimbledonu do čtvrtfinále čtyřhry. S americkou tenist-
kou Taylor Townsendovou potvrdily roli čtvrtého nasaze-
ného páru. Osmifinále dvouhry Barbory Krejčíkovou proti
Američance Danielle Collinsové skončilo po uzávěrce
tohoto vydání. ČTK

1
Bývalý slovenský hokejista
Zdeno Chára zvládl svůj
debut v závodu Ironman
v německém Rothu v čase
10:20:53 hodin. ČTK

Z dnešního zápasu mezi Špa-
nělskem a Francií vzejde prv-
ní finalista fotbalového ME
v Německu. Španělé jsou
díky suverénnímu působení
na turnaji mírným favori-
tem. Francouzi na šampioná-
tu stále čekají na gól ze hry.
Utkání má výkop ve 21 hodin
v Mnichově. ČTK

Nový pivot
Čeští basketbaloví šam-
pioni z Nymburka získali
na příští sezonu americké-
ho pivota Christiana
Bishopa, který naposledy
působil v týmu kyperské-
ho vicemistra AEK
Larnaka. Středočeši také
oznámili prodloužení
spolupráce s reprezentač-
ním křídelníkem Jaromí-
rem Bohačíkem o tři roky.

Chtějí postup
Jan Kvěch, Václav Milík
a s nimi jako náhradník
Adam Bednář zabojují zít-
ra o postup do finále Plo-
ché dráhy národů. Čeští
jezdci budou mít v Man-
chesteru za soupeře obháj-
ce předloňského prvenství
Australany, Dány, Lotyše,
Američany, Slovince
a Nory. Přímo do finále
jsou nasazeni Britové. ČTK

Počty českých sportovců
nominovaných na letní
olympijské hry od roku
1993.

• 1996 (Atlanta) – 117

• 2000 (Sydney) – 126

• 2004 (Athény) – 142

• 2008 (Peking) – 134

• 2012 (Londýn) – 133

• 2016 (Rio de Janeiro) – 104

• 2021 (Tokio) – 115 ČTK
AP

ČÍSLO DNEPrvní bitva
o finálový zápas

KRÁTCE

JAK ŠEL ČAS

Na olympiádu do Paříže
se nominovalo 113 Čechů


